
 
 

 

Voorschoten 14-3-2019 

 
Bamboe verkeers- en informatie borden,  
 
Een aantal in goede staat verkerende aluminium borden zijn vervangen door nieuwe 
bamboe borden in een deel van het centrum van Voorschoten.  
Mijn vraag: is dit wel zo duurzaam? 
 
Daarbij staan de borden niet allemaal op de goed plek.  
In het Leids dagblad van begin deze week staat dat een medewerker van de gemeente heeft 
vermeld dat de borden niet goed zijn geplaatst door een ingehuurde aannemer. Jammer dat 
de gemeente dit zo communiceert. Uiteindelijk is en blijft de gemeente verantwoordelijk 
voor wat er gebeurt in de openbare ruimte. 
 
In juli 2018 heeft de gemeenteraad besloten dat fietsen verboden werd in de Schoolstraat. 
Er zijn nu een stuk of vier nieuwe bamboeborden gekocht met de tekst: fietsers toegestaan. 
Deze borden zullen weggehaald moeten worden wanneer het verbod ingevoerd gaat 
worden. Dit is best zonde! Ik hoop dat deze elders in Voorschoten nog gebruikt kunnen 
worden. 
 
Marleen Persoon 
 
Bijlage 1. Voorbeelden van inwoners 
Bijlage 2. Brief over bamboeborden en milieu   



 
 

 

Voorbeelden van inwoners 
 
Bij de ingang van de Tramstraat vanaf de 
Schoolstraat staat een bord: u verlaat een 
voetgangerszone. Zie afbeelding 1. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Als je echter vanaf de Voorstraat de Tramstraat 
inloopt staat er een bord met u betreedt een 
voetgangerszone. Dus afhankelijk van aan welke 
kant je de Tramstraat ingaat, is het wel of geen 
voetgangerszone. Zie afbeelding 2 
 

 
Afbeelding 2 

  

Afbeelding 1 



 
 

 

De situatie bij de Bakkersteeg (aan het einde 
daarvan staat dat er een voetgangersgebied 
genaderd wordt, net voor de Schoolstraat). Zie 
afbeelding 3 en de Wilibrordusstraat (aan het 
begin.  
 
Bij de Treubstraat begint de voetgangerszone 
waar nu gefietst mag worden). Zie afbeelding 4 
 
Deze  steeg en straat waren tot voor kort voor 
fietsers verboden. Maar nu is fietsen blijkbaar 
wel toegestaan. Deze steeg en straat zijn erg 
smal dus niet erg veilig om hier te fietsen.  
Hebben wij hier een nieuw verkeersbesluit over 
gemaakt? Ik kan dit even niet vinden in Ibabs. 

 
 
 
 
 
 
 
 
Dan dit bord zie foto 5 
 
Geen ingang is een beetje knullig en tegenstrijdig. 
Natuurlijk begrijpen wij allemaal dat van deze 
kant geen auto’s mogen binnen rijden maar kan 
dit niet anders!  

Afbeelding 3 

Afbeelding 4 

Afbeelding 5 



 
 

 

Brief over bamboeborden en milieu  
 

Beste Marleen,  
Ik zag uw reactie en bezorgdheid over het vervangen van verkeersborden door 
bamboe borden. Wij zien deze ontwikkeling ook en zetten onze vraagtekens bij of het 
inderdaad allemaal zo duurzaam is omdat het nog helemaal niet bewezen is. Wij 
vinden het vreemd dat er momenteel maar 1 producent is die beweert dat deze 
borden vele malen duurzamer is dan de oude borden. De levensduur van een 
verkeersbord is 20 jaar en is gelijk aan een bamboe bord deze kunt u eenvoudig 
verifiëren bij de verschillende verkeersbord producenten. Een aluminium bord is vele 
malen goedkoper dan een bamboe bord dit kunt u ook bij verschillende producenten 
verifiëren. Hierdoor klopt de bewering niet dat dat borden wellis waar duurder zijn in 
prijs ze daardoor relatief goedkoper zijn.  
  
Na 20 jaar zal de gemeente nu een nieuw bord aan moeten schaffen omdat de drager 
Bamboe volledig op is, hierbij moeten er weer opnieuw grondstoffen gewonnen 
worden. In tegenstelling tot het aluminium bord wordt de grondstof hergebruikt. Wij 
vragen ons dan ook af wat de gemeente voorschoten momenteel doet met de oude 
verkeersborden wij willen even aangeven dat er bedrijven zijn deze hergebruiken 
zodat er een duurzamer alternatief wordt geboden in de markt -> hergebruik van 
bestaande borden ipv nieuwe grondstoffen in de keten brengen.   
 
Wat ik me tevens ook afvraag is wat de gemeente na 20 jaar gaat doen met 
alternatieve bio based materialen?. Bij edele metalen staan de afval verwerkers in de 
rij om de metalen te recyclen hiervoor wordt zelfs betaald ook bij de oude 
verkeersborden, bij bio based materialen vraag ik me af wie daadwerkelijk het afval 
wil hebben of gaat dit op de grote hoop en wie betaald deze kosten? De suggestie 
wordt gewerkt dat de materialen als brandstof kunnen worden gebruikt om energie 
op te wekken. Zoals bekend is bamboe een van de slechts scorende materialen als het 
gaat om energie afgifte bij verbranding. Daarnaast moet het materiaal vrij worden 
gemaakt van de conserveringsmiddelen en de folie die op dit soort borden zit. Ik ben 
bang dat we over 20 jaar met een grotere afval berg zitten. Ik kan het initiatief wat u 
neemt om kritische vragen te stellen zeer waarderen en kan het begin worden van 
een groter onderzoek.   
  
Daarnaast is het wellicht een goede vraag om te stellen of de borden ook voldoen aan 
de normering de NEN 3381 (verkeersborden). Deze normering kent namelijk geen 
bamboe of alternatieven in verschillende soorten materiaal. Er wordt momenteel 
gewerkt om de normering te wijzigen echter is het niet duidelijk hoe en op welke 
manier een bamboe bord wordt toegestaan in de normering. Zoals het u 
waarschijnlijk is opgevallen hebben de bamboe borden geen gekleurd randje welke 
beschreven staat in de norm, deze kan eventueel straks nog worden opgenomen met 
alle gevolgen van dien.   
  
Met Vriendelijke Groet,  

  
 


